
Protokół nr 30/21 
z posiedzenia Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej 
z dnia 25 lutego 2021 roku 

Komisja obradowała w składzie: 

1. BARBARA BURY - Przewodnicząca Korni sj i 
2. ZOFIA KRZEMIŃSKA 
3. MAREK CHART 
4. ANDRZEJ MARACH 
5. IWONA SIKORSKA 
6. TOMASZ FIFIELSKI 
7. KRZYSZTOF SZYMANOWICZ 

Zaproszeni goście: 

Przewodnicząca Komisji otworzyła obrady od godz. 12:02, następnie przedstawiła 

przesłany wcześniej porządek obrad. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przesłanego porządku obrad. 

1. Analiza funkcjonowania Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w 

Sępólnie Kraj. 

2. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

3. Zakończenie. 

Ad. 1. 

M. Ormińska Dyrektor PPP w Sępólnie Kraj. przedstawiła informację nt. pracy 

Poradni. Poradnia udziela dzieciom i młodzieży oraz ich rodzicom pomocy 

psychologiczno-pedagogicznej w obszarze wychowania i kształcenia od momentu 

urodzenia dziecka do chwili ukończenia przez ucznia szkoły ponadpodstawowej. Pomoc 

psychologiczno-pedagogiczna polega na rozpoznaniu i wspieraniu indywidualnych 

potrzeb rozwojowych i edukacyjnych. W jej zakresie mieści się również rozpoznawanie 



indywidualnych możliwości psychofizycznych i czynników środowiskowych 

wpływających na funkcjonowanie dziecka i ucznia. Głównym celem pomocy jest 

wspieranie potencjału rozwojowego i stwarzanie warunków do aktywnego, pełnego 

uczestnictwa w życiu przedszkola, szkoły i placówki oraz środowisku społecznym. 

Do zadań poradni należy diagnozowanie dzieci i młodzieży, udzielanie dzieciom i 

młodzieży oraz rodzicom bezpośredniej pomocy psychologiczno-pedagogicznej. Ponadto 

realizowanie zadań profilaktycznych oraz wspierających wychowawczą i edukacyjną 

funkcję przedszkola, szkoły i placówki, w tym wspieranie nauczycieli w rozwiązywaniu 

problemów dydaktycznych i wychowawczych. Ostatni obszar zadaniowy to 

organizowanie i prowadzenie wspomagania przedszkoli, szkół i placówek w zakresie 

realizacji zadań dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

W roku 2020 udzielono pomocy diagnostyczno-doradczej 601 dzieciom i młodzieży z 

terenu powiatu sępoleńskiego. Z uwagi na zaburzenia rozwojowe, w tym zaburzenia 

psychiczne wydano łącznie 124 orzeczenia oraz 13 opinii o wczesnym wspomaganiu 

rozwoju dziecka zawierających dalsze zalecenia do udzielania pomocy psychologiczno-

pedagogicznej. Ponadto w ewidencji placówki występuje: 

- 11 uczniów z autyzmem, w tym z chorobą Aspergera; 

- 22 uczniów objętych nauczaniem indywidualnym ( w tym ze względu na 

zaburzenia lękowe, emocji i zachowania); 

- 28 uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi; 

- 11 uczniów zagrożonych niedostosowaniem społecznym (głównie ze względu na 

zaburzenia zachowania i emocji, zaburzenia opozycyjno-buntownicze, zaburzenia 

osobowości); 

Na terenie Poradni realizowane są różnego rodzaju terapie: 

- pedagogiczna - 15 

- logopedyczna - 76 

- psychologiczna - 65 

Ponadto realizowane są jednorazowe konsultacje dot. problemów dzieci i młodzieży - 82 



Do momentu ogłoszenia stanu epidemiologicznego związanego z COVID-19 pracownicy 

poradni wspierali pedagogów szkolnych w sytuacjach kryzysowych związanych z 

załamaniem psychicznym dzieci i rodzin, w których doszło do tragedii życiowej. Ponadto 

pracownicy interweniowali na terenie placówek z uwagi na wsparcie szkoły w 

rozwiązywaniu problemów z uczniami przejawiającymi zachowania zagrażające 

bezpieczeństwu innych. 

Ze względu na szybko rosnące zapotrzebowanie na pomoc psychologiczną kierowaną do 

poradni priorytetem w koncepcji rozwoju Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w 

Sępólnie Krajeńskim na lata 2019-2022 jest doskonalenie kompetencji psychologicznych 

wszystkich pracowników pedagogicznych w obszarach, w których jest to możliwe. 

Ponadto konieczne jest dążenie do zwiększenia kadry merytorycznej poradni poprzez 

zatrudnienie dodatkowych psychologów, którzy poprzez kierunkowe przygotowanie 

będą w stanie odpowiedzieć na bieżące potrzeby klientów, również w obszarze zdrowia 

psychicznego społeczeństwa młodych ludzi i ich rodziców w powiecie sępoleńskim. 

Nadmienić należy, że zatrudnionych aktualnie 5 psychologów, 3 pedagogów i 2 

logopedów w placówce nie jest w stanie otoczyć właściwą opieką wszystkich dzieci 

potrzebujących wsparcia w powiecie. Korzystne byłoby również nawiązanie 

systematycznej współpracy z psychiatrą dziecięcym. Konieczne natomiast ze względu na 

szybko wzrastającą liczbę wniosków o terapię psychologiczną oraz dochodzące zadania, 

zwiększenie kadry pedagogicznej poradni (zatrudnienie psychologa i pedagoga). 

W kwietniu zgłoszono nową ofertę poradni, który został przekazany szkołom. 

W ubiegłym roku zorganizowane drzwi otwarte w związku z terapia wczesno 

wspomagającą, niestety obostrzenia epidemiologiczne nie pozwalają wznowienie terapii 

w placówce. 



Radna Z. Krzemińska zapytała, czy osoby dorosłe potrzebujące wsparcia kontaktują się 

telefonicznie z Poradnią. 

M. Ormińska po. Dyrektor PPP wyjaśniła, że osoby dorosłe nie zgłaszają się o 

wsparcie psychologiczne. 

Radny T. Fifielski zapytał o zasoby kadrowe placówki. Jak terminowość wydawanych 

orzeczeń ? 

M. Ormińska po. Dyrektor PPP mamy wolny etat pedagoga. W tym miesiącu 

zatrudniony będzie emeryt. Orzeczenia realizowane są na bieżąco. Czas oczekiwania 

wynosi około miesiąca. 

Przed covidem były realizowane 4 terapie dziennie. 

Przewodnicząca Komisji B. Bury wspomniała o trudnej pracy z dzieckiem podczas 

nauki zdalnej. 

M. Ormińska po. Dyrektor PPP miała nadzieję, że w miesiącu marcu będzie można 

funkcjonować już normalnie, niestety nic na to nie wskazuję. 

Radna I. Sikorska wskazana na problemy dzieci z depresją w związku z nauka zdalną. 

Przewodnicząca Komisji B. Bury odniosła się do planów związanych z 

przekształceniem Poradni. 

M. Ormińska po. Dyrektor PPP przyznała, że doniesienia są niepokojące. 

Ad. 2. 

Radny T. Fifielski w temacie stołówki w Więcborku. Zapytał, czy są jakieś podmioty 

zainteresowane wynajmem lokali przy A1.600-lecia. 

Radny A. Marach wyjaśnił, że utrzymanie budynku mniej więcej się zbilansowało. 

Budynek na ostatniej kondygnacji nie jest wykorzystany. Nikt nie jest zainteresowany 

wynajmem stołówki. 

Radna I. Sikorska wspomniała o planach adaptacji obiektu na siedzibę PCPR. Może nie 

należy ponawiać ogłoszenia na wynajem stołówki. 



Radna Z. Krzemińska zapytała o koszt wynajmu dla orzecznictwa pomieszczeń w 

przychodni Więcbork. 

Starosta Sępoleński J. Tadych poinformował, że w połowie marca będzie 

rozstrzygniecie wniosków na adaptację 600-lecia i budowę boiska wielofunkcyjnego. 

Ad.3. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

zamknęła posiedzenie o godz. 11. 15. 


